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Oficyna Wydawnicza PWr i Galeria Pod Plafonem promujqc ksiqikfi R.MLuczynskiego .,Zamki i palace Dol
nego Slqska "przygotowaly wystawfi zamieszczonych w niej fotogram6w. Przedstawiamy zd}ficie z wernisatu 

• wystawy, kt6ry mial miejsce 18 lutego. Przybylych gosci wita i zaprasza na lampkfi wina gospodyni, wicedy-

promoqa rektor Wojew6dzkiej i Miejskiej Biblioteki Publicznej pani Danuta Jfidrkowiak. Obok aut ora stojq: pani dyrek
tor Oficyny Wydawniczej PWr pani mgr Halina Dudek i starszy kustosz Galerii pani Maria Dziedziniewicz. 
My prezentujemy ksiqikfi na ostatniej stronie. 
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ZA FARTUCH I MYDt.O 

. Dyrektor Adrninistracyjny PWr pisrnern 
ok6lnyrn2/97 zaktualizowat kwoty ekwiwa
lentu pieni~znego za odziez robocza..i srod
ki czystosci: 

- 4 zl za rniesia,.c dla pracownik6w otrzy
rnuja,_cych odziez robocza,_i srodki czystosci 

. wg I i II grupy (podpunkt a), 
-2 zl na rniesia,_c dla pozostalych proacow

nik6w otrzyrnuja,_cych odziez robocza.. (pod
punkt b) . 

Przepisyteobowia,_zuja,_od 1 stycznia 1997. 

STYPENDIA FNP 

Wsr6d rnlodych naukowc6w, kt6rzy otrzy
rnali stypendia Fundacji na Rzecz Nauki 
Polskiej jest dw6ch pracownik6w Politech
niki Wroclawskiej : Teodor Gotszalk (Elek
tronika) i Arkadiusz W6js (PPT). Srodowi
sko wrodawskie otrzyrnalo w surnie 9 sty
pendi6w. Jedno z nich otrzyrnal pracownik 
Instytutu Irnrnunologii PAN, a szesc - pra
cownicy Uniwersytetu Wroclawskiego. 

KOLEGIUM 
PROREKTOROW OS. DYDAKTYKI 

Lutowe posiedzenie Kolegiurn odbylo si~ 
w sali Senatu Akadernii Medycznej. posie
dzenie otworzyt i powital zaproszonych 
gosci J.M.Rektor, prof.dr hab.med. Jerzy 
Czemik. Zgodnie z wczesniejszymi ustale
niami, pierwsza.. cz~sc spotkania z udzialem 
wicekurator Kuratorium Oswiaty UW mgr 
Barbary Josiak, dyrektora Wojew6dzkiego 
Osrodka Metodycznego dr Wojciecha Ma
leckiego oraz 6 dyrektor6w lice6wwroclaw
skich poswi~cono programowi ,Nowa 
Matura" . Po bardzo interesuja,_cyrn i wyczer
puja,_cym przedstawieniu zalozeil, osia..gni~c. 
stopniu zaawansowania i dalszych etap6w 
realizacji tego programu, wywia,_zala si~ 
ozywiona dyskusja. Wskazano w niej na 
koniecznosc dalszych, wsp61nych dzialail 
srodowiska oswiatowego i uczelni wy:lszych 
zmierzaja,_cych do wprowadzenia koniecz
nych zmian w dotychczasowym systemic 
ksztalcenia i sprawdzania wiadomosci 
uczni6w szk6l srednich. Nast~pnie podj~to 
problemy wypracowania rozwia,.zail syste
mowych, kt6re pozwola,_na ,rnonitorowanie" 
los6w absolwent6w szk6l srednich na uczel
niach wroclawskich. Przedstawiciele Kura
torium zduzym uznaniern wyra:lali si~ o wy
czerpuja,_cych opracowaniach statystycznych 
wykonanych na Akadernii Medycznej, 
kt6rych wyniki przedstawila dziekan Wy
dziatu Lekarskiego. W c~sci ostatniej pro
rektorzy ornawiali sprawy bieza,_ce ( organiza
cja Juvenali6w, problemy zwia,.zane zKongre
sem Eucharystycznyrn) oraz termin, miejsce 
i tematyk~ nast~pnego posiedzenia Kolegium. 
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ZKR W MIEJSCE ZRB 

Po likwidacji Zakladu Remontowo-Bu
dowlanego PWr powstal Zesp6l Konserwa
cyjno-Remontowy, kt6ry j.estcz~scia,_Admi
nistracji Centralnej . Podlega bezposrednio 
Zast~pcy Dyrektora Administracyj nego PWr 
ds. Technicznych. ZKR sklada si~ z Sekcj i 
Zleceil, Zaopatrzenia i Rozliczen (kt6ra m.in. 
przyjrnuje zam6wienia na wykonywane pra
ce ), Grupy Instalacyjnej , Grupy B udowlanej 
i Warsztat6w. 

ZKR wykonuje zar6wno naprawy awaryj
ne jak konserwacyjne na Uczelni . Opr6cz 
planowych prac zlecanych przez Dzial Inwe
stycji i Remont6w oraz Dzial Infrastruktury 
Technicznej Zesp6l podejmuje sir< r6wniez 
odplatnych prac na zleceniajednostek orga
nizacyjnych PWr. 

JUBILEUSZ 
AKADEMII EKONOMICZNEJ 

W tyrn roku Akademia Ekonomiczna we 
Wroclawiu b((dzie obchodzila swoje 50-le
cie . Jak poinformowal JM Rektor AE prof. 
Andrzej Baborski, przewiduje siC( z tej oka
zj i szercg imprez o zr6znicowanym charak
terze : kulturalne, sportowe i akademickie. 
Juz teraz mozemy zapowiedziec doktorat 
honoris causa profesora J6zefa Popkiewi
cza, kt6ry odb((dzie siC( 17 kwietnia . Plano
wany jesttez hal wHali Ludowej, kt6ry rna 
zgromadzic Jiczne grono absolwcnt6w tej 
uczelni . 

Z ZYCIA ZWIA.ZKOW 

Trwaja,_ostatnie uzgodnienia na temat form 
wsp6ldzialania mi((dzy zwia,.zkiern zawodo
wym ,Solidamosc 80" a wladzarni Uczelni . 
W dniu 31 stycznia 1997 odbyly siC( wybory 
do zakladowych wladz zwia,.zku. Przewodni
cza,_cym jest pan dr inz. Jan Mejer, zas zast((p
ca,_- wiceprzewodnicza,_cy Zarza,_du Konwen
tu Uczelnianego Samorza..du Studenckiego 
pan mgr inz. Jacek Ba,_bka. 

MEDAL MEN 

Zgodnie z Zarza,_dzeniern MEN z 9 maja 
1991 r. w sprawie szczeg6lowych zasad i 
trybu nadawania Medalu Komisji Edukacji 
Narodowej oraz ustaleniajego wzoru i spo
sobu noszenia (MP nr 18/91, poz. 121) na
lezy do 14 rna rca 1997 r. skladac odpowie
dnie wnioski w Sekretariacie Sekcji Ksztal
cenia i Rozwoju Kadry Naukowej (p.153, 
bud. A-1). 

Na marginesie chcielibysrny wyrazic za
skoczenie trescia,_,Wniosku o nadanie Me
datu Kornisji Edukacji Narodowej". 

Oto np. w punkcie 6 kandydat rnusi ujaw
nic swoja,_ przynaleznosc partyjna,_ do 1939 
roku, wokresie okupacji i ,po wyzwoleniu" . 
Czy dla kogos, kto np. nalezal do NSDAP 
jestjasne, kiedy przyszlo wyzwolenie? Co 
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zatern rna napisac 6w kandydat w punkcie 8 
:,Czy byl karany sa,_downie po wyzwoleniu?" 
Czy rzeczywiscie nikt nie wpadl na pomysl, ze 
od czasu czterech pancemych i psa mielismy 
jeszcze par(( innych zakr((t6w dziejowych? 

BIULETYN 
SEKCJIWSP6t.PRACY 
Ml!iDZYNARODOWEJ 

Ukazal siC( wlasnie pierwszy numer Biule
tynu Informacyjnego Sekcji Wsp6lpracy 
Mi~dzynarodowej,jednostki wchodza,_cej w 
sklad Dzialu Nauczania. rna ukazywac siC( co 
miesia,_c. 

Biuletyn przeznaczony jest zar6wno dla 
student6w jak i pracownik6w uczelni, kt6rzy 
znajda,_ wnimaktualne inforrnacjeo gran tach 
i stypendiach zagranicznych. Mozna b((dzie 
si~ sta,_d dowiedziec o badawczych i dydak
tycznych projektach finansowanych przez 
zagranicznych sponsor6w, a realizowanych 
na Politechnice Wroclawskiej . 

Pierwszy nurner przynosi dane o zakresie 
dzialalnosci Sekcji Wsp6lpracy Mi~dzyna
rodowej, om6wienie realizowanych obe
cnie na Politechnice trzech projekt6w typu 
Mobility JEP, ofert(( niernieckich stypen
di6w DAAD i list(( projekt6w realizowa
nych na PWrwrarnach prograrn6wrni((dzy
narodowych. 

WNIOSKI 0 ORDERY 

Zgodnie z Ustawq o orderach i odznacze
niach z 16.10.1992 (Dz.U. nr 90/92, poz. 
450), do 11 kwietnia 1997 nalezy skladac 
wnioski o nadanie odznaczen (order6w) na 
odpowiednich formu larzach. Druki znajdu
ja,_si(( w Sekcji Ksztalcenia i RozwojuKadry 
Naukowej, wpok. 153, bud. A-1, tel. 22-63-
66 lub 38-73 . Wnioski b~da,_ opiniowane 
przez Senacka,_ Kornisj(( ds. Rozwoju Kadr 
Naukowych. 

Wazne jest staranne przygotowanie wnio
sk6w. Nalezy stwierdzic, ze wnioskowany 
kandydat odpowiada ustawowyrn kryteriom. 
Uzasadnienie wniosku powinno bye przeko
nuja,_ce i rzeczowe. W poprzednich latach do 
gl6wnych przyczyn negatywnego rozpatrze
nia wniosk6w nalezaly: 

- brak wyszczeg6lnienia dorobku kandy
data w okresie od ostatnio przyznanego od
znaczenia do rnornentu zlozenia wniosku, 

- niewystarczaja,_ce urnotywowanie wnio
sku i notatki informacyjnej osia..gni((ciami 
kandydata, 

- wpisywanie zyciorys6w kandydat6w, 
pelnionych przez nich funkcj i i czlonkostwa 
w organizacjach zamiast osia..gni((c. 

Nie rna formalnych przeszk6d, by popra
wiony wniosek zostal ponownie skierowa
ny do wladz, o ile tylko kandydat spe!nia 
wymogi formalne . 

Zgodnie z Ustawq o zwiqzkach zawodo
wych organizacje te sa.. uprawnione do opi
niowania kandydat6w do odznaczen. 
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VI POSIEDZENIE SENATU 

(20.02.1997) 

Senat uczcil pamir<c zmarlego profesora W. 
Czuby (wspomnienie zamiescilismy w nr 86 
,P"). 

• Zatwierdzono (53 :0:0) opinir<prof. R. Ro
gali o dorobku i dzialalnosci naukowej prof. 
dr hab. inz. Jerzego Boczara, tw6rcy modeli 
matematycznych burzliwego transportu pf<du 
i masy w rzekach, kt6remu Politechnika Szcze
cinska zamierza nadac doktorat honoris causa. 

• Om6wiono akcjr< protestacyjnl:l_zorganizo
wanl:l_ przez KUSS. 

19 marca o godz. 22 zakOI'lczyly sir< rozmo
wy ze stronl:l_protestujl:l_cl:l_. Nie osil:l_gnir<to pel
nej zgodnosci stanowisk, w odniesieniu do 
niekt6rych punkt6w zapisano jedynie stanowi
ska ka.Zdej ze stron. Jak ocenil prof. J.Mio
chowski, ,chr<c zaistnienia przewa:la nad zdro
wym rozsl:\_dkiem". 

Prorektor ds. Og6lnych dr L.Jankowski 
zreferowal szczeg6lowo stan uzgodnien (lub 
ich braku) w sprawie kazdego z postulat6w. JM 
Rektor odczytal fragmenty pismjakie naply
wajl:\_ ze strony grup pracownik6w; popierajl:l_ 
one wladze rektorskie i podkreslajl:l_ szkodli
wosc kampanii propagandowej prowadzonej 
w mass-mediach. Podkreslano tez niestosow
nosc publikacji zawartych w ,Studentce" pi
smie Samorzl:l_du Studenckiego. 

Wir,:kszosc uczestnik6wdyskusji byla bardzo 
krytyczna wobec strony studenckiej. Postulo
wano zaprzestanie finansowania ,Studentki", 
wyjasnienie sprawy korespondencji, jakl:l_ za 
plecami wladz PWrtoczy KUSS zMEN, atakze 
usuni~;cie mgr J.Bl:l_bki ze studi6w z powodu 
naruszenia regu1aminu. Podkres1ano potrzebr< 
przeniesienia ewentua1nych da1szych rozm6w 
na nizszy, odpowiedni pod wzg1r,:dem meryto
rycznym poziom. Kogo reprezentuje Konwent? 
- pytano. Zwo1ennikiem da1szych negocjacji 
byl prof. J.Zwozdziak. 

Przewodniczl:l_cy Komisji ds. Dydaktyki i 
Spraw Studenckich prof. J.Swi~ttek powie
dzial, ze w poprzednich 1atach komisja dobrze 
wsp61pracowala ze studentami. Symptomem 
niekorzystnych zmian byladyskusjanad regu-
1aminem. Proponowane rozwil:\_zania sprzyja
ly zaanektowaniu wladzy w SamorZl:\_dzie przez 
grupf< uzurpujl:l_cl:l_sobie prawo do reprezento
wania calej spolecznosci studenckiej, a nawet 
przejmujl:l_cej kompetencje innych organ6w 
Uczelni. Komisja proponowala wtedy zmianr< 
projektu Regu1aminu, do czego jednak nie 
doszlo. 

Wezwani do wyrazenia swojej opinii przed
stawiciele student6w okazali sir< zwolennika
mi akcji protestacyjnej i dzialalnosci mgr 
J.B(\bki. ,Splycacie! Bl:l_bkt< okres1a sir< jako 
prowodyra, ale Konwent go popiera"- powie
dzial senator studenckiTomasz Rzewuski (W-
7). Na zarzut, ze Konwent podejmuje uchwaly 
23 glosami (na 80 czlonk6wKonwentu), przed
stawiciel Samorzl:l_du Studenckiego Tomasz 
Bukowski odpowiedzial: , ... ze niekt6rzy nie 
przysz1i- to trudno. Przeprowadzilismy ankietr< 
wsr6d student6w; 85% z 2% student6w popie
ralo protest." 

Mgr J.Borowiec (PPPWr) stwierdzil, ze 

N 
KUSS ewidentnie mija si~; z prawdl:l_m6wil:l_c, 
ze traktuje ,Kwadrat" jako studenckl:l_ bazr< 
socjalnl\, gdyz studenci swiadomie zrzekli sir< 
prawa do uzytkowania tego 1oka1u, a nastr<p
nie starali sir< o wprowadzenie swego przed
stawicielado komisji przetargowej. Zostalnim 
J .Bl:l_bka, kt6ry odegral w niej zlvolr< ujawnia
jl:l_c poufne dane. 

Prorektor J.Zdanowski powiedzial, ze do 
niedawna popieral J.Bl:l_bkt< i Samorzl:l_d Stu
dencki. Nowe wladze rektorskie chcialy w 
kontaktach ze studentami ,grubej kreski", ale 
nie udalo sir<. 

Prof. J.Sworakowski zaproponowal spe
cjalnl:l_ sesjr< senatu na tematy konfliktu ze stu
dentami. 

Senatprzyjl:l_ldwie uchwaly (46:0: 1 i45:0:4) 
krytykujl:l_ce zaistnial(\sytuacjf<. Publikujemy je 
na str.4. 

• Zaopiniowano pozytywnie kandydatury na 
kierownicze stanowiska. Nowym dyrektorem 
Oficyny Wydawniczej PWr zostala mgr Hali
naDudek, dotychczasowakierowniczka Dzialu 
Marketingu i Reklamy (42:0:0), zas kierow
niczk'\ CKU zostala filolozka, polonistka mgr 
Malgorzata Maria Stawska ( 44:0 :3). Kandyda
tura ta uzyskala poparcie Rady Nadzorczej 
Centrum. 

• Spelniajl:l_c formalny wym6g Senat powolal 
kierunek ,gospodarka przestrzenna" na Wydz. 
Architektury ( 46:0:0) . PWr i Uniwersytet 
Adama Mickiewicza inicjowaly niegdys utwo
rzenie tego kierunku. 

• Prorektor ds. Nauki prof. J.Zdanowski 
om6wil rezultaty akcji i rozliczania wynik6w 
badan statutowych i wlasnych. Stwierdzil, ze 
ujawniono wiele niedoskonalosci: raporty Sl:\. 
niedba1e przygotowane, zawierajl:l_ my1ne cy
towania, uzywa sir,: bardzo zlej angielszczyzny 
itd. Z raport6w wynika, ze ilosc artykul6w 
powstalych w oparciu o te badaniajest bardzo 
r6zna .. Nalezy pamir<tac, ze ilosc publikacjijest 
powaznym kryterium kategoryzacji wydzia
l6w, zatem dziekani powinni popierac aktyw
nosc w tej dziedzinie. Nie powinno przyzna
wac Sif< funduszy na kontynuowanie tych prac 
statuto\;'V)'ch, kt6rych poziomjest niezadowa
lajl:\_cy. Srodki na badania wlasne przyznawane 
Sl\, by wspierac badania os6b pracujl:l_cych nad 
doktoratami, habilitacjami i tytulami. Nalezy 
zatem dopasowac okres finansowania do kon
kretnego przypadku. 

AGH i PW rozwijajl:l_system gran tow apara
turowych i wewnr<trznych opartych o konkur
sy. Taki spos6b pozwala na konsolidacjr< srod
k6w. Fundusze z KBN rzadko pozwalajl:\. na 
zakup sprzr<tu, zatem trzeba rozwazyc szansr< 
poll:l_czenia wysilk6w wie1u jednostek, kt6re 
skladalyby sir< na zakupy. To jednak wymaga
loby zmiany przepis6w. 

• Senat przyjl:\_1 uchwa!r< w sprawie zastoso
wania na1iczania 50% koszt6w uzyskania za 
czynnosci pracownik6w nie bt<dl:l_cych nauczy
cielami akademickimi wynikajl:l_ce ze stosun
ku pracy, a bt<dl:l_ce przedmiotem prawa autor
skiego (47:0:0). Korzystna zmiana moze do
tyczyc maximum 3 0% wynagrodzenia. Korekta 
koszt6w uzyskania moze bye dokonana w roz-
1iczeniu rocznym przy pomocy PIT -II. Br<dzie 
to tez zwil:l_zane ze sporzl:l_dzeniem aneksu do 
umowy o pracf<. 
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Uzgodniono, ze uchwala ta stanowi jedno
cze5nie odpowiedz na interpe1acjr< prof. 
J.Sworakowskiego. 

• Dyrektor Administracyjny A.Kacz
kowskipoinformowa! o aktua1nym stanie prac 
nad uczelnianym planem remont6w i inwesty
cji na 1997 r. Tryb opracowywaniap1anu prze
widuje, ze corocznie do 15 pazdziernika prze
kazuje sir< do Dzia!u Inwestycji i Remont6w 
wnioski o rea1izacjr< prac budowlanych. W 
oparciu o nie powstaje lista priorytetowa za
wierajl:l_ca r6wniez inwestycje i prace wskaza
ne przez w!adze Uczelni. Ilosc punkt6w planu 
przewidziana do rea1izacj i za1ezy od puli srod
k6w przeznaczonych na te ce1e. Lista propo
nowanych zadanjest opiniowana przez Ucze1-
nianl:l_ Komisjr< ds. Remont6w i Inwestycji . W 
tym rokujednostki organizacyjne zglosily 436 
wniosk6w, z kt6rych 120 mie5ci sir,: w przewi
dzianym limicie (7 min z!.). Dalsze 2 do 2,5 
m1n z! rna bye przeznaczone na remonty i in
westycje ze srodk6w z funduszu pomocy 
materialnej dla student6w, zakladowego fun
duszu swiadczen socjalnych i ze srodk6w wla
snych jednostek organizacyjnych. W limicie 
srodk6wcentra1nych znajduje sir< kwota I min 
zl rozdzie1ona na wydzialy i fi1ie . Srodki te 
wchodzl:l_ w dotacjr< budzetowl:l_ dla wydzial6w 
i pozwa1ajl:l_ na wir<kSZl:\. swobodr< decyzji w 
sprawie remont6w. Wykorzystanie przyzna
nych funduszy na remonty nie jest jednak ob1 i
gatoryjne . 

Mozna miec nadziejf<, ze w lutym uda si~; 
zatwierdzic plan prac. Jest to wazne zar6wno 
ze wzg1r<du na rytmicznosc prac jak na nega
tywne skutki inflacji i wzrostu cen ponad in
flacjf< w tej dziedzinie. 

Dr M.Ciurla zapowiedzial, ze w 1utym na
stl:\_pi ostatnie posiedzenie komisji przygotowu
jl:l_cej propozycjr< p1anu. Burz1iwe dyskusje 
wynikajl:l_jednak z ograniczonych srodk6w. 
Poniewaz CZf<SC inwestycji 1ub remont6w bt<
dzie w tym roku kontynuowana, na no we pra
ce bt<dzie mozna przeznaczyc w tym roku za-
1edwie 2,7 min zl. 

• Prorektor ds. Dydaktyki prof. L.Jacak 
poinformowal o pojawieniu sir< no we go perio
dyku- Biu1etynu Sekcji Wsp6lpracy Mir<dzy
narodowej (piszemy o tym osobno ). Przedsta
wH tez propozycjr< podpisania umowy z Fer
nUniversitiit w Hagen, o kt6rym byla mowa na 
posiedzeniu styczniowym. W ostatnim kresie 
odbyly sir< negocjacje, kt6re mialy na ce1u 
osil:lgnir<cie partnerskiego ukladu. Przewiduje 
sir< powstanie centrum zarzl:l_dzanego partner
sko przez obie strony. Pozwoli ono zapoznac 
sir< z systemem i metodyk(\ksztalcenia zaocz
nego w RFN. Senat wyrazil zgodr< na zawarcie 
umowy (44: I : 1). 

• W zwil:l_zku z pytaniem skierowanym przez 
prof. J.Swi~ttka do senator6w studenckich , 
oswiadczyli oni , ze chq przed udzie1eniem 
odpowiedzi skonsultowac sir< z Ucze1nianym 
Konwentem Samorzl:l_du Studenckiego. 

• Dr W.Jablonski zlozyl interpelacjf<, w 
kt6rej zwr6cil sir< o wyja5nienie, d1aczego przy
gotowania do sprzedazy mieszkan trwajl:l_juz 
I ,5 roku, oraz czy i jakie prace Sl:\. obecnie pro
wadzone w przeznaczonych do sprzeda.Zy bu
dynkach. 

cd 11a str. 4 
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Dwa razv jut w tvm roku obradowalo 

W gmachuAkademii Muzycznej, wdniu29 styczniabr. napierw
szym w nowym roku posiedzeniu zebralo si« Kolegium Rektor6w 
Uczelni Wrodawia i Opola. 

·JaroslawMoroszkaz Urz«du Miejskiego i prof. Wadaw Leszczyn
ski z Rady Nadzorczej ZOZ przedstawili informacj'< o kandydatach 
na stanowisko dyrektora ZOZ (nieobsadzone po smierci dr Haliny 
Sikorskiej): dr. inz. Zenonie Okraszewskim zPolitechniki Wrodaw
skiej oraz lek . med. Andrzeju Gawliku zprzychodni lekarskiej . Przy
pomniano, iz 14 maja mija kadencja Rady Nadzorczej ZOZ. W 
zwiq_zku z tym uczelnie przedstawil po jednym kandydacie do Rady 
nast~pnej kadencji, a male uczelnie wyloniq_jednego wsp6lnego 
kandydata. 

Om6wiono kwestie dalszej partycypacj i uczelni w kosztach utrzy
mania Akademickiej Sluzby Zdrowia. 

Przewodniczq_cy Kolegium Rektor6w prof. Roman Duda poinfor
mowal o problemach zwiq_zanych z funkcjonowaniem Centralnego 
Osrodka Rehabilitacyjnego Szk6l Wyzszych w Zakopanem, kt6ry 
jest wykorzystany zaledwie w 30 proc. 

Obecna na posiedzeniu Kolegium Rektor6w kurator Grazyna To
maszewska przedstawila stan zaawansowania dzialan na rzecz ujed
nolicenia matur w wojew6dztwie wrodawskim ina Dolnym Slq_sku. 
Przewiduje si«, ze juz w roku 200 I szkoly srednie na Dolnym Slq_
sku b«dq_ w pelni wdrazaly nowy system. Podkrdlala z zadowole
niem, ze Kuratorium scisle wsp6lpracuje z projektorami ds . dydak
tyki i przedstawicielami szk6l wyzszych . 

Dyskutowano m.in . o poziomie matur, programach szk6lsrednich, 
zwi«kszeniu zakresu i poziomu nauczania matematyki, mozliwosci 
lq_czenia przeprowadzenia matur z rekrutacjq_ na studia itp. 

W ramach spraw biezq_cych i wolnych wniosk6w m6wiono m.in. o: 

- potrzebie tworzenia biur promocji absolwent6w, 
- koniecznosci zwolania posiedzenia Fundator6w Pro Homine. 

* * * 
Kolejne Kolegium Rektor6w Uczelni Wroclawia i Opola zebralo 

si« na posiedzeniu w dniu 20 lute go br. w gmachu Wyzszego Metro
politalnego Seminarium Duchownego. 

W spotkaniu uczestniczyl JE ks. kardynal Henryk Gulbinowicz, kt6ry 
przedstawil szczeg6lowy program Kongresu Eucharystycznego z 
uwzgl«dnieniem udzialu rektor6w i przedstawicieli uczelni w pro
gramie Kongresu oraz podczas wizyty papieza. Zwr6cil si« o pomoc 
w organizacji, zwlaszcza w pilotowaniu i przyjmowaniu grup, kt6re 
zglaszac si« b«dq_na uczelnie. Zaapelowal o okazanie serdecznosci, 
w szczeg6lnosci braciom ze Wschodu. 

Przedstawionyzostal Kolegium Rektor6wnowy, wyznaczony przez 
Rad'< Nadzorczq_ dyrektor ZOZ Andrzej Gawlik. Zaprezentowal 
swojq_ osobg i gl6wne tezy programu. Rektotzy zglosili swoich przed
stawicieli do Rady Nadzorczej ZOZ w nast«pnej kadencji. Przedsta-
wicielem naszej uczelni zostal dr inz. Z.Okraszewski . (mwj) 

UCHWAtA 
nr 79/6/96-99 

Senatu 
Politechniki Wroctawskiej 

z dnia 20.02.1997r. 

w sprawie Biuletynu ,Studentka" 
wydawanego przez 

Samorzqd Studencki 
Politechniki Wroclawskiej. 

Senat Politechniki Wrodawskiej ocenia, ze po
ziom merytoryczny i etyczny Biuletynu ,Student
ka" wydawanego przez Samorzq_d Studencki Po
litechniki Wrodawskiej daleko odbiega od stan
dard6w przyj '<tych w srodowisku akademickim i 
naruszadobre imi'< Uczelni i spolccznosci studen
t6w. 

UCHWAtA 
nr 78/6/96-99 

Senatu 
Politechniki Wroctawskiej 

z dnia 20.02.1997 r. 

w sprawie akcji protestacyjnej 
zorganizowanej przez 

Konwent Uczelniany Samorzqdu Studenckiego 
Politeclmiki Wroclawskiej. 

Senat Politechniki Wroclawskiej aprobuje w 
pelni dotychczasowe dzialania wladz Uczelni 
zwiq_zane z akcjq_ protestacyjnq_ zorganizowanq_ 
przez Konwent Uczelniany Samorzq_du Studenc
kiego. 

Senat Politechniki Wrodawskiej wzywa Kon
went Uczelniany Samorzq_du Studenckiego do: 

- zaprzestania akcji protestacyjnej podj'<tej w 
dniu 27 stycznia 1997 r. i do podj<:cia w sprawach 
spornych wsp6lpracy z organami Uczelni, 

- zaprzestania kampanii propagandowej godzq_
cej w dobre imig Uczelni. 

Jednoczesnie Senat Politechniki Wroclawskiej 
wyraza ubolewanie, ze pewne dzialania grupy dzia
laczy Samorzq_du Studenckiego godzq_ w interesy 
calej spolecznosci akademickiej i naruszajq_dobre 
obyczaje akademickie. 
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Z Senatu 
cd ze str. 3 

• W odpowiedzi prof. J.Misiewiczowi po
informowano, i:e stypendia dla student6w za
granicznych,jakie wwynikudecyzji Senatu S<t 
w dyspozycji JM Rektora to 4 stypendia przy
dzielone w poprzedniej kadencji. Prof. Mu
lak kontynuuje tt< tradyck 

tow PWr na przedmioty wybieralne z oferty 
og6lnouczelnianej, Prorektor ds. Dydaktyki 
prof. L.Jacak powiedzial, ze spos6b zapis6w 
wymaga udoskonalenia. Przy ograniczonej do
st«pnosci najatrakcyjniejszych zajl(c powstajq_ 
sytuacje kolizyjne; doswiadczenia SWFiS 
wskazujll., i:e nalezaloby odejsc od systemu 
pelnej wybieralnosci w kierunku rozwi<~.zan 
losowych. 

Kierownik SWFiSmgr J.Bie:iunski poinfor
mowal o wynikach ankiet robionych wsr6d 
student6w: zdecydowana wil(kszosc nie chce 
zmiany systemu zapis6w. Stosowany tryb za
pis6w byl konsultowany z przedstawicielem 
Samorz<~.du Studenckiego, panem Rulinskim, 
kt6ry nie zglaszal zastrzei:en. Natomiast nagle 
zainteresowanie wielu gazet i stacji TV kai:e 
przypuszczac, i:e d<ti:ono do wykreowania at
mosfery sensacji. 

• W zwi<~.zku z trwaj<~.cym i:ywym zaintereso
waniem prasy i TV dla trybu zapis6w studen-

Zdaniem prof. J.Zdanowskiego sytuacja ta 
jest skutkiem przeniesienia na polski grunt 
rozwi<~.zan z kraj6w bogatszych. 

Nastt<pne posiedzenie Senatu odbl(dzie sit< 20 
marca o godz. 14.00 
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Ill WROCt.AWSKIE TARGI KSI)\ZKI NAUKOWEJ 
19-22 marca 1997 roku 

w Gmachu Glownym Politechniki Wroclawskiej, 
Wybrzeze Wyspianskiego 27 

pod honorowym patronatem 

Polskiej Akademii Nauk- Oddzial Wroclaw. 

Opiek£;, merytorycznq nad Targami sprawuje 

prof. Andrzej Mulak, Rektor Politechniki Wroclawskiej. 

Wsp6lorganizatorami Targ6w sq: 

,KWADRO-TECH" Sp. z o.o., Hurtownia Ksiq_zek we Wroclawiu 

MEGARON- Biuletyn Nowosci Wydawniczych, Poznafl. (patronat prasowy) 

FORUM AKADEMICKIE, Lublin (prasa akademicka) 

Oficyna Wydawnicza Politechniki Wrodawskiej
organizator III Wroclawskich Targ6wKsia..zki Nau
kowej- z przyjemnoscia..zaprasza Panstwa na trze
cia..edycj~ Targ6w, kt6re odb~da..si~ wGmachu Gl6w
nym Politechniki Wroclawskiej w dniach od 19 do 
22 marca 1997 r. 

Pozytywne opinie o dw6ch poprzednich imprezach 
zar6wno w srodowisku wydawniczym,jak i akade
mickim, pozwalaj a..sa..dzic, ze idea tych targ6w zosta
la zaakceptowana i wpisaly si~ one w kalendarz sta
lych imprez targowych, promuja..cych ksia..zk~ nauko
wa..Zgodnie z tradycja..b~dziemy prezentowac gl6w
nie dorobek wydawnictwuczelnianych, chociaz nie 
zabraknie tez tych najwi~kszych, powszechnie zna
nych wydawc6w, majctcych wswej ofercie publika
cje naukowe i popularnonaukowe. 

Podobniejak w latach ubieglych, wtym roku r6w
niez sw6j udzialwtargach zglosily np. takie wydaw
nictwajak: WiedzaPowszechna, Polskie Wydawnic
two Ekonomiczne, Wydawnictwa Komunikacji i 
La..cznosci, Wydawnictwo Naukowe PWN, Semper, 
Ossolineum czy Wydawnictwa Naukowo-Technicz
ne. N owoscia.. tegorocznej edycj i targ6w b~dzie ucze-

Co komu z tego, 
i:e student sam pierze 
Ostrym konflikt wystl:l.Pil pomi~dzy mieszkancami Domu Studenc

kiego T -19, a Zarz!\_dem Konwentu Samorz!\_du Studenckiego na tlejego 
zamiaru zorganizowania tam komercyjnej pralni. 

Jak wynika z informacji uzyskanej od Kierownika Zespolu Dom6w 
Studenckich, Konwentzwr6cil si~ z wnioskiem o przygotowanie insta
lacji dla podl!\_czenia dodatkowych pralek i suszarki elektrycznej w 
og61nodost~pnej dot!\_d dla mieszkanc6w pralni na lii pi~trze (pomie
szczenie wyposazone w pralki, gdzie studenci mog!\_prac odziez; pral
nie takie znajdujctsi~ na kazdym pi~trze). Konwent chce tam urZ!\_dzic 
pralni~ z obslug<\_ (m6wi si~ o Fundacji ,Manus"), kt6ra funkcjonowa
loby na zasadzie uslug platnych dla mieszkanc6w akademik6w. ZDS 
przyjl\_l zlecenie do realizacji (chodzi o stosunkowo drobne prace w 
instalacji elektrycznej i wodnej), traktujl\_c Konwentjako przedstawi-

stnictwo oficyn wydawniczychAkademii Muzycznych 
z calego kraju. 

Nalezy podkresl ic, ze corocznie zdecydowanie wzra
sta liczba wystawc6w; w 1995 r. bylo ich 26, w 1996 
r. -39, wtym roku sw6j akces zglosilo 50 wydawc6w, 
co swiadczy 0 popularnosci imprezy organizowanej 
przez Oficyn~ Wydawnicza..Politechniki Wrodaw
skiej. 

Ogloszone zostana.. dwa konkursy: pierwszy wyloni 
sposr6d zgloszonych ksia..zek te, kt6re charakteryzuja.. 
si~ najtrafniej sza..szata.. edytorsk'l., w drugim przeka
zemy inicjatyw~ w r~ce czytelnik6w, kt6rzy oddadza.. 
swe glosy na naj lepsz'l., ich zdaniem, ksia..zk~. 

Podczas trwania targ6w przewidujemy dwie impre
zy towarzysza..ce w formie wsp6lnej dyskusj i wydaw
c6w, ksi~garzy, hurtownik6w i bibliotekarzy na temat 
lepszej, profesjonalnej wsp6lpracy. 

Zapewniamy Panstwa, ze dolozymy wszelkich sta
ran, aby ulatwic bezposrednie kontakty mi~dzy wy
dawcami a czytelnikami. Mamy nadziej~, ze impreza 
ta przycia..gnie i usatysfakcjonuje wielu czytelnik6w, 
cz~sto bezskutecznie poszukuja..cych publikacji z okre
s lonej tematyki. 

ciela student6w. 
Tymczasem wsr6d mieszkanc6w DS zacz~ly nasi lac si~ pro testy prze

ciwko inicjatywie Konwentu. Mieszkancy T-19 zacz~li interweniowac 
w Konwencie, ZDS i Dziale Nauczania, ze inicjatywa nie zosta!a z nimi 
uzgodniona i ze stanowczo si~ na nictnie zgadzajl\_. Ponad 700 studen~ 
t6w podpisalo protest. Wskazuje to, ze protest objl\_1 r6wniez mieszkan
c6w innych akademik6w. Tymczasem przedstawiciele Zarzl\_du Kon
wentu prowadzl\_ dalsze dzialania, lekcewa:i:l\_c opini~ mieszkanc6w 
osiedla. Mieszkancy proszl\_ o zorganizowanie spotkania z wladzami 
uczelni. 

Dyrektor Administracyjny PWr Andrzej Kaczkowski zwr6ci! si~ z 
prosbl\_ do JM Rektora o decyzj~ w sprawie ewentualnego wstrzymania 
dalszych dzialan Konwentu do czasu uzgodnienienia z mieszkailcami 
T-19 i spoleczuoscil\_miasteczka studenckiego przy ul. Wittiga sposo
bu realizacji przedsi~wzi~cia. 

. Tymczasem nalezy pami~tac. ze kazde tego rodzaju przedsi~wzi~cie 
jak wynajem i umowa z podmiotem zewn~trznym wymaga uzgodnienia 
i sformalizowania zgodnie z procedurami obowil\_zujl\_cymi na Uczelni 
i nie moze zostac przeprowadzone wyll\_cznie przez KUSS. t 
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Prezydent RP Aleksander Kwasniewski mianowal w dniu 
13 lutego 1997 kolejnych profesorow. Sq wsrod nich dwie 
osoby z Politechniki Wroclawskiej: prof. Czeslaw Basztura 
z Instytutu Telekomunikacji i Akustyki oraz prof. Mieczy
slaw Kaminski z Instytutu Budownictwa. Ponizej przedsta
wiamy naszym Czytelnikom sylwetki obu uczonycych. 

Profesor dr hab. 
inz. Czesfaw Basztura 
Profesor CzESLAW BASZTURA, urodzil si~ dnia 31 maja 1946 r. w 

Glinach Wielkich . Ukonczyl Technikum Mechaniczne w Mielcu i 
studia ( 1965 - 1970 r.) na Wydziale Elektroniki Politechniki Wro
clawskiej. Pracuje w Instytucie Telekomunikacj i i Akustyki Politech
niki Wroclawskiej . 

W 1978 r. doktoryzowal si~ na podstawie pracy ,ANALIZA 
PRZEJSCPRZEZZEROSYGNALUMOWYW AUTOMATYCZ
NYM ROZPOZNAWANIU MOWCOW", a stopien doktora habili
towanego uzyskal w 1990 roku (,MODELE ANALIZY I PROCE
DURY WKOMPUTEROWYMROZPOZNA WANIU GLOSOW"). 
Trzy lata temu zostal powolany na stanowisko profesora nadzwy
czajnego na Politechnice Wroclawskiej. 

Zainteresowania naukowe Czeslawa Basztury koncentrowaly si~ 
na zagadnieniach telekomunikacyjnych, akustycznych i informatycz
nych, ze szczeg6lnym uwzgl~dnieniem akustyki mowy, wsr6d kt6rych 
wymienic nalezy: 

- ocen~ i metody oceny jakosci transmisji mowy w lancuchach te
lekomunikacyj nych, 

- komunikacj~ czlowiek- komputer i komputer- czlowiek za po
srednictwem sygnalu mowy (do tej grupy problem6w mozna za
liczyc automatyczne rozpoznawanie mowy i glosu oraz syntez~ 
mowy), 

- diagnostyk~ akustyczn~ (techniczn~ i medycznq). 

Prof. Czeslaw Basztura bra! udzial w pracach wdroz~niowych, np. 
w opracowaniu miemika skutecznosci sluchawek telefonicznych i 
miemika skutecznosci laryngofon6w dla RWT w Radomiu. Cz((Sc 
jego prac projektowo-konstrukcyjnych zaowocowala przyrz'\_dami i 
urZ'\_dzeniami przydatnymi w pracach prowadzonych w Instytucie 
Telekomunikacji i Akustyki . S<ttO m. in. model kanalu telefoniczne
go oraz akustyczne wejscia i wyjscia do komputer6w pocz'\_wszy od 
historycznego mikrokokomputera ZX SPECTRUM do aktualnych 
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modeli TBM 586 (Pentium). 
W latach 1978- 1981 byl kierownikiem tematu badawczego doty

CZ'\_cego obiektywnej oceny jakosci transmisji mowy (zlecenie dla 
Instytutu L<tcznosci) . Efektem tych prac bylo opracowanie systemu 
pomiarowego do oceny jakosci transmisji mowy metod'\_ funkcji 
przeniesienia modulacj i (MTF), za co zesp6l pod kierownictwem prof. 
Czeslawa Basztury w 1981 r. otrzymal nagrod(( Ministra Nauki , 
Szkolnictwa Wyzszego i Tcchniki II stopnia. 

Prof. Cz.Basztura inicjowal badania dotycZ'\_ce automatycznego roz
poznawania glos6w m6wc6w, oceny jakosciowej transrnisji mowy, 
rozpoznawania mowy oraz komputerowych metod diagnostyki aku
stycznej . 

Od 1994 r. wykonuje ekspertyzy fonoskopijne dotycz'\_ce idcnty
fikacji i weryfikacji glos6w przest((pc6w. Jest tw6rc'\_ i realizatorem 
jedynego w Polsce uczelnianego osrodka badan fonoskopijnych . 
Wyniki tych prac naukowych z tego zakresu byly m.in . referowane 
(i bf<d<t opublikowane) na Mi«dzynarodowych Konferencjach Fono
skopii - International Assotiation for Forensic Phonetics (IAFP), 
Annual Conference) , w Orlando, USA w 1995 r. oraz w 1996 r. w 
Wiesbaden, RFN. 

Plonem prac naukowych profesora Basztury jest kilkadziesi'\_t pu
blikacj i i referat6w przedstawionych na mi((dzynarodowych i krajo
wych konferencjach naukowych (International Congress of Acou
stics, International Congress ofPhonetic Sicncc, Otwarte Scminaria 
z Akustyki oraz KK KOWBAN). Dorobek obcjmuje tez artykuly, 3 
ksi<t:lki i 3 monografie, 2 skrypty, referaty i publikacje z konferencji 
mi((dzynarodowych i krajowych oraz I patent. 

Opr6cz publikacji stricte naukowych, Cz. Basztura podj<tl CZ((Sto 
zani edbywan'\_prac~ popularyzatorsk~t publikuj'\_c artykuly w ,Pro
blemach" i ,Mlodym Techniku" oraz seri« ponad 20 artykul6w w 
czasopismie Magazyn Komputerowy ,ENTER". Podobnym rodza
jem jego dzialalnosci bylo opracowanie program6w i skrypt6w dla 
kurs6w prowadzonych przez Dolnosl<tski Osrodek Doskonalcnia 
Zawodowego Kadr SIMP (Studiurn Elektronizacji i Komputeryzacj i) . 

W ramach pracy dydaktycznej prowadzil zaj«cia z kilkunastu 
przedmiot6w, pOCZ'\_WSZY od podstawowych,jak cwiczenia i 1abora
torium zteorii obwod6w i uklad6welektronicznych do specja listycz
nychjak akustyka cybernetyczna, akustyka telekomunikacyjna, ana
liza i przetwarzanie sygnal6w akustycznych, diagnostyka akustycz
na oraz automatyczne rozpoznawanie mowy. W ostatnich 5 latach 
opracowal i prowadzi nowe przedmioty zlozone z II r6znych kur
s6w. Jest doradc'\_toku studi6w na Wydziale Elcktroniki i Telekomu
nikacji . 

Prof. Basztura jest promotorem 2 zakonczonych prac doktor
skich i 2 realizowanych. Byl reccnzentem rozprawy habilitacyjnej , 
2 rozpraw doktorskich oraz wielu wniosk6w i raport6w koncowych 
z Grant6w KBN. Jest promotorem ponad 35 magisterskich prac 
dyplomowych, z kt6rych wicle zostalo wykorzystanych w pracach 
naukowych i dydaktycznych. 

Efektem rcalizacji grant6w jest m. in. publikacja i uzyskany Pa
tent RP Nr. 283974 pt. ,Spos6b i uklad do przesylania sygnalu 
mowy". Aktualnie prof. Basztura jest kierownikiem nowego pro
jektu badawczego KBN p.t. ,Automatyczne rozpoznawanie zdan 
mowy spontanicznej z wykorzystaniem jednostek polifonicz
nych". 

Profesor Basztura bierze tez aktywny udzial naukowy. w recen
zjach prac pisma Archives of Acoustics. 

W 1995 zainicjowal i zorganizowal, jako przewodnicz'\_cy komi
tetu organizacyjnego, I Krajow~t Konferencj~ pt. ,Giosowa Ko
munikacja Czlowiek-Komputer". 

Efektem uznania jego dorobku naukowego byly zaproszenia do 
odwiedzenia osrodk6wnaukowych w Niemczech. Wsp6lpracuje tez 
z naukowcami z Francji, Szwajcarii i Holandii. 

Od 198 5 roku bra! aktywny udzial w pracach Sekcj i Akustyki Mowy 
Komitetu Akustyki PAN, a od 1993 do 1996 r. byl czlonkiem Komi
tetu Akustyki PAN. W latach 1981-1988 by! powolany na czlonka 
Komisji Naukowej do Spraw MiC<dzynarodowego Komitetu Telcgra
ficznego i Telefonicznego (CCITT). 

Jestczlonkiem Polski ego TowarzystwaAkustycznego (PTA), Pol-
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skiego Towarzystwa F onetycznego (PTF) oraz Miredzynarodowego 
Towarzystwa Nauk Fonetycznych (ICPhS) . 

W lutym 1996 prof. Czeslaw Basztura zostal przyjrety do amery
kanskiej organizacji naukowejiEEE (the Institute ofElectrical and 
Electronics Engeneering) z USA. 

Za dzialalnosc naukowq, dydaktyczn<t i organizacyj n<t byl wielo-
krotnie nagrodzony nagrodami i wyroznieniami: 

- Ministra Nauki, Szkolnictwa Wyi:szego i Techniki (1973, 1981), 
- Ministerstwa Edukacji Narodowej (1989), 
- Jego Magnificencji Rektora P.Wr. (I 7 razy- ostatnio w 1994), 
- Dziekana (1985, I 988), 
- Dyrektora Instytutu I-28 (1986, 1987, 1988). 
- Zlot<t odznak<t Politechniki Wroclawskiej (1993) . 

Zostal tei: wyrozniony przez Amerykanski Instytut Biograficz
ny w 1992 r. 

W konkursach im. M. K wieka organizowanych w ramach Otwar
tychSeminari6wzAkustyki uzyskalwyroi:nienie(1976r.) i III nagro
dte (1978r.) 

Zona prof. Basztury jest nauczycielk<t. Starsza c6rka Joanna (25 
!at) ukonczyla studia na Wydziale Inforrnatyki i ZarZ(\,dzania Poli
techniki Wroclawskiej i obecnie jest na II roku Szkoly Francuskiej. 
Mlodsza, Patrycja (17 !at) jest uczenniq drugiej klasy XII Liceurn 
Ogolnoksztalc<tcego we Wroclawiu. • 

Profesor dr hab. 
inz. Mieczyslaw Kaminski 
Profesor Mieczyslaw Kaminski urodzil sire w 25 lutego 1944 r. w 

Przemyslu. W 1969 r. ukonczyl studia na Wydziale Budownictwa 
L<tdowego Politechniki Wroclawskiej. Stopien doktora nauk tech
nicznych nadala mu w 1977 r. Rada Naukowa Instytutu Budownic
twa Politechniki Wroclawskiej na podstawie rozprawy doktorskiej 

pt ,Badania wplywu sposob6w oprozniania na poziomy napor w 
cylindrycznych komorach zelbetowych si losow na zboze", a stopien 
doktora habilitowanego nauk technicznych w 1987 r. Rada Wydzia
lu Budownictwa L<tdowego i Wodnego Politechniki Wroclawskiej 
na podstawie dorobku i rozprawy habilitacyjnej pt ,Badania naporu 
bezkohezyjnych materialow sypkich w silosach". 

W Ia tach 1980-I 992 odbyl stai:e naukowe w Uniwersytecie tech
nicznym w Braunschweigu (u prof. K.Piepera), w Wyi:szej Szkole 
Architektury i Budownictwa w Weimarze (u prof. E.Hampego), w 
Uniwersytecie w Karlsruhe (u prof. J.Eibla), w Uniwersytecie Tech
nicznym w Stuttgardzie (u prof.P.Petera) oraz w Uniwersytecie Tech
nicznym w Monachium (u prof. K .Zielha) . 

Zainteresowania i prowadzona przez profesora Mieczyslawa Ka
minski ego dzialalnosc naukowa skupiaj<\_sire na problemach badail, 
projektowania i eksploatacji zelbetowych zbiomikow na materialy 
sypkie, na zagadnieniach mechaniki zelbetowych, sprrezonych i czre
sciowo sprrezonych konstrukcji ze szczeg6lnym uwzglrednieniem 
elementow wykonywanych metod<\. wirowania betonu oraz na zaga
dnieniach diagnostyki i napraw eksploatowanych konstrukcji beto
nowych. Do najwazniejszych osi<tgnirec profesora mozna zaliczyc: 

- teoretyczne i doswiadczalne wyznaczenie wartosci i rozkladu 
naporu materialu sypkiego w silosach podczas ich napelniania i 
oprozniania, 

- sforrnulowanie hipotezy dotycZ(\,cej rozkladu rozkladu poziome
go naporu materialu sypkiego w silosach z przeplywem rdzenio
wym i na jej podstawie wyjasnienie przyczyn rozrzut6w wyni
kow badan prowadzonych na modelach i obiektach w skali natu
ralnej, 

- zaprojektowanie i wdroi:enie do przemyslu szeregu oryginalnych 
rozwi<tzan konstrukcyjnych silosow i urz<tdzen redukuj<\_cych 
wzrost poziomego naporu materialu sypkiego w silosach podczas 
ich oproi:niania, 

- wprowadzenie nowych modeli obliczeniowych do analizy stanu 
naprcezeil w powlokach i:elbetowych i czcesciowo sprcezonych si
los6w, 

- wyznaczenie i opisanie fizycznych i mechanicznych cech betonu 
wirowanego oraz przeprowadzenie analizy stanow granicznych 
nosnosci i ui:ytkowania czcesciowo sprcezonych energetycznych stu
pow wykonywanych metoda wirowania betonu. 

- monografczne ujrecie podstaw projektowania konstrukcji i:elbe
towych wedlug europejskiej norrny Eurocode 2. 

Profesor Mieczyslaw Kaminski jest auto rem 126 opublikowanych 
wkraju i za granic<\,prac naukowych, wtym 37 indywidualnych i 89 
wsp6lautorskich. Dodatkowo jest autorem 23 wdrozonych rozwi<t
zan konstrukcyjnych, 27 opracowan naukowych nie opublikowanych 
oraz autorem b<tdz wspOlautorem licznych ekspertyz i prac projek
towych. 

Jest zastrepc(\,przewodnicz(\,cego Sekcji Konstrukcji Betonowych 
KILiWPAN, czlonkiem Norrnalizacyjnej Komisji Problemowej NKP 
213 oraz uczestniczy w pracach grup roboczych dw6ch organizacji 
miredzynarodowych : Federation Intemationale de Ia Precontrainte 
(FIP) - grupa robocza , Silo Design" oraz Intemationale Standart 
Organisation ( ISO) - grupa TL98/SC3/WG5 ,Loads from bulk 
materials". 

Mieczyslaw Kaminski w latach 1994-1996 wypromowal pireciu 
doktorow nauk technicznych. Na Wydziale budownictwa L<tdowe
go i Wodnego prowadzi wyklady z przedmiotu konstrukcje betono
we, zelbetowe konstrukcje hydrotechniczne i seminaria dyplomo
we. Jest promotorem kilkudziesireciu prac dyplomowych magister
skich i ini:ynierskich. 

Za dzialalnosc naukowo-badawcz<t otrzymal dwie nagrody Mini
stra oraz kilkanascie nagrod Rektora PWr, Dziekana WBLiW oraz 
Dyrektora Instytutu Budownictwa. Odznaczony zostal Zlotym Krzy
zem Zaslugi oraz Zlot<t Odznak<tPolitechniki Wroclawskiej. 

Od 1991 r. jest kierownikiem Zakladu Konstrukcji Betonowych, 
w okresie 1991-1996 byl prodziekanem Wydzialu Budownictwa 
L<tdowego i wodnego a od 1.09.1996 r. pelni funkcjre Dyrektora 
Instytutu Budownictwa. • 
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Z prac Rady Gl6wnej 
Szkolnictwa Wyzszego 
NIE B~DZIE JUZ PATA ! 
Rada Gl6wna bardzo szybko wyci<mn<cla wnioski z niefortunnego 

gtosowaniajakie mialo miejsce na poprzednim posiedzeniu w sprawie 
przyznania Wyzszej Szkole Zarz!tdzania w Warszawie uprawnien do 
prowadzenia studi6w magisterskich na kierunku ,zarz!tdzanie i marke
ting". Znacznacz<csc czlonk6w Rady opowiedziata si<c w6wczas za przy
znaniem tych uprawnicn,jednakze liczba glos6w przeciwnych i liczba 
os6b wstrzymujllcych si<c od glosu sprawily, ze jakikolwiek wariant 
uchwaty nie mial szans na uzyskanie bezwzgl<cdnej wi<ckszosci. Tym 
samym Rada utracita w omawianym przypadku zdolnosc opiniodaw
CZ!l o czym tez z poczuciem pewnej frustracji przewodniczllCY Rady 
poinformowat ministra. 

Na ostatnim posiedzeniu w dniu 20 lutego br. przewodnicZ!lCY Rady 
zaproponowat wprowadzenie do regulaminu Rady poprawki, w mysl 
kt6rej uchwaly bylyby podejmowane zwykl!t wi<ckszoscill glos6w, a 
wym6g bezwzgl<cdnej wi<ckszosci obowillzywalby jedynie w przypadku 
spraw osobowych b!tdZ w przypadku wprowadzania zmian do obowill
zujllcego regulaminu. Propozycja ta wywolala burzliw!tdyskusj<( i wzbu
dzila wiele W!ltpliwosci. Wyobraznia podsun<cla bowiem uczonym wi
zj<c sytuacji, w kt6rej wszyscy z wyj!ltkiemjednej osoby wstrzymuj!lSi<( 
od glosu i ta jedna osoba przes<~.dza o wyniku glosowania co jawnie 
przeciez narusza zasady demokratycznej samorz1tdnosci. Nie dyskutu
j<~.cz tym pogl<~.dem wypadajedynie stwierdzic, ze trudnowyobrazic sobie 
cos mniej konstruktywnego niz brak zdol no sci do podejmowania uchwat. 
Moznaby mice tez uzasadnione W(\_tpliwosci co do potrzeby utrzymywa
nia organu opiniodawczego, kt6ry zdolnosc tak'l. w calosci lub chocby 
po cz<csci utracit. Ten pogl<~.d zapewne przewazyl i zaproponowanll 
poprawk<c przyj<(to bezwzgl<cdn'l. wi<ckszosci'l. glos6w. Z dobrze poin
formowanych zr6delwiadomo natomiast, ze minister podj<~.ljuzdecyzj<( 
i przyznal Wyzszej Szkole Zarz<~.dzania wnioskowane uprawnienia . 

SPF;TANY ALGORYTM 

Podobnie jak w Ia tach poprzednich Rada Gl6wna opiniowala zasady 
podzialu dotacji na dzialalnosc dydaktyczn(\_szk6l wyzszych w r. 1997. 
Podzial dotacji oraz limitu wynagrodzen osobowych dokonywany jest 
wg nast<(pUjllcego wzoru: 

Dd Dp ( ) ( ) -' =C·-' + 1-C · 0,5Sp, +0,5Naj, 
Dd Dp 

gdzie: Dd oznacza dotacj<c b<~.dz limit do podzialu w danym roku, 

Dp - dotacj<c b<~.dz limit wg podstawy naliczenia z roku poprze 
dniego, 

C- stalll przeniesienia (C = 0,3 podobnie jak w latach ubie 
glych), 

Sp - udzial przeliczeniowej liczby wysoko kwalifikowanej 
kadry nauczycieli akademickich, a 

i - i-t<~. uczelni<(. 
Udzial przeliczeniowej liczby student6w dla poszczeg6lnych uczelni 

okresla relacja: 

w kt6rej: s- oznacza prze l iczeniow<~.liczb<c student6w, 
ssp - liczb<c sluchaczy studi6w j<(zyka polskiego dla obcokra

jowc6w - stypendyst6w RP, 
k- wsp6lczynniki kosztownosci us tal one dla grup kierunk6w 

studi6w (1+3), 
n- liczb<c grup kierunk6w studi6w (n = 5), 
j - j-t'l. grup<( kierunk6w studi6w. 

Przeliczeniow!tliczb~; student6w wyznacza si<c natomiast ze wzoru: 

s1 = sd1 + 0,3 sz1 + 5 sdr1 + 2 sdrz1 
gdzie: sd -liczba student6w studi6w dziennych, 

sz- liczba student6w studi6w wieczorowych i zaocznych, 
sdr- liczba uczestnik6w dziennych studi6w doktoranckich, 
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sdrz - liczba uczestnik6w zaocznych studi6w doktoranckich . 
W czlonie dotycz(\_cym udzialu przeliczeniowej liczby wysoko kwa

lifikowanej kadry nauczycieli akademickich oraz bibliotekarzy dyplo
mowych i dyplomowych pracownik6w dokumentacji i informacji nau
kowej, udzialy poszczeg6lnych uczelni okresla relacja: 

2Pt; + 1,5Dh; +Dr; 

w kt6rej: Pt, Dh i Dr oznaczaj'l. odpowiednio liczby: profesor6w z 
tytulem naukowym, doktor6w habilitowanych i doktor6w. 

Z calosci srodk6w przeznaczonych na dzialalnosc dydaktyczna, 97,5% 
podzielone zostanie wgprzedstawionego wyzej algorytmu, a2,5% prze
znaczono na dofinansowanie remont6w obiekt6w dydaktycznych . W 
roku ubieglym na remonty wydzielono 2,2% dotacji . Po raz pierwszy w 
roku bie:i:(\_cym podzial srodk6w przeznaczonych na remonty nast!lPi wg 
algorytmu: 

R = R Kd; + Kz; + 0,5Kt; 

J I:~ I (Kd + Kz + 0,5Kt) 
w kt6rym: R oznacza dotacj<c do podzialu, 

Kd - kubatur<c og6ln<1. obiekt6w dydaktycznych, 
Kz- kubatur<( zabytkowych obiekt6w dydaktycznych, 
Kt- kubatur<c obiekt6w dydaktycznych o zlym stanie tech

nicznym. 
Niepok6j budzic tu musi brak kryteri6w pozwalajllcych ocenic stan 

techniczny obiektu dydaktycznego. 
Przedstawione wzory prezentuj'l. si~; imponuj(\_CO i budzic mog(\_ na

boi:ny niemal szacunek. Wydawaloby si~; r6wniei:, ze stanowic mog(\_ 
dogodny instrument polityki pans twa wzgl~;dem szk6l wyzszych, umoz
liwiaj(\_cy odpowiednie premiowanie tych szkM, kt6re uzyskuj<tpOZ(\_da
ne z punktu widzenia ministerstwa i Rady Gl6wnej wskazniki. Byloby 
tak zapewne gdyby nie wprowadzono r6wnoczesnie ograniczen wyr6w
nuj<~.cych r6znice mifi:dzy szkolami. W dokumencie przedlozonym Ra
dzie przez ministerstwo zaklada si~; bowiem, i:e algorytm algorytmem, 
ale wzrost dotacji nie moze bye wi<ckszy niz 17% i mniejszy niz II% 
wzgl<cdem roku ubieglego. Przypomina si~; tu troch<c stara peerclowska 
maksyma: ,Czy si« stoi, czy si~; lezy ... ". Biorllc ponadto pod uwag<c 
przcwidzian'l. w ustawie budzetowej inflacj~; na poziomie 13% widac 
wyraznie, ze nie nalezy liczyc na jak1tkolwiek popraw<c dramatycznej 
sytuacji matcrialnej szkolnictwa wyzszego. Ostatecznie jednak Rada 
Gl6wna zaopiniowala pozytywnie proponowane przez MEN zasady 
podzialu dotacji na r. 1997 wychodz'l_c zzalozenia, ze niski poziom dotacj i 
uniemozliwia praktycznic wprowadzenie radykalnych zmian. 

POLAK, SLOWAK- DWA BRATANKI 

Rada Gl6wna zaopiniowala pozytywnie projekt umowy mi«dzy Rz<t
dem Rzeczypospolitej Polskiej , a Rz<~.dem Republiki Slowackiej o wsp6!
pracy kulturalnej, oswiatowej i naukowej. Dokument ten nie wzbudzil 
wifi:kszych emocji. Zwr6cono jedynie uwag« na zbyt marginalne ujfi:cie 
wsp6fpracy w zakresie szkolnictwa wyzszego, a takze na liczne blfi:dy 
jfi:zykowe. Jako przyklady niepoprawnie uzytych okreslen podano ,dzie
dzictwo kulturalne" i ,wsp61praCfi: kulturaln<~." Wydaje Sifi:, ze w aktach 
tej rangi podobne przej<(zyczenia nie powinny miec miejsca. 

WYZSZE OPLATY 

Ministerstwo Edukacji Narodowej przygotowalo projekt zarz<~.dzenia 
w sprawie okreslenia maksymalnej oplaty wnoszonej przez osobfi: ubie
gajllC!lSi<( o przyj<ccie na studia wyzsze w roku akademickim 199711998. 
W zarz<~.dzeniu tym przewiduje si<c zwifi:kszenie op!aty z 35 zl do 50 zl 
na tych kierunkach studi6w, na kt6rych przeprowadzane bfi:d'l. spraw
dziany prodyspozycji i uzdolnien kandydata oraz z 30 zl do 40 zl na 
pozostalych kierunkach. Na margincsie warto zaznaczyc, i:e dochody 
uczelni panstwowych z tytulu w/w oplat wyniosly w r. 1996 ok. I ,4 mln.zl. 

Opinie czlonk6w Rady Gl6wnej byly w tej kwestii podzielone. Uwa
zano, ze oplaty te S(\_jeszcze zbyt niskie. Ostatecznie jednak zgodzono 
si« z propozycj'l. MEN sugeruj<~.c jednak zwifi:kszenie op!at do 80 zt w 
przypadku kierunk6w artystycznych i architektury. 

EDUKACJA WE WROCLAWIU 

Do Rady Gl6wnej wplyn<(ly wnioski o utworzenie kolejnych dw6ch 
szk6l niepanstwowych we Wroclawiu, a mianowicie Wyzszej Szkoly 
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Zarz<~.dzania ,Edukacja" oraz Dolnosl<~.skiej Szkoly Wy:i:szej Edukacji. 
Pierwszy z tych wniosk6w nie uzyskal poparcia Rady Gl6wnej. Uznano 
bowiem, iz w grupie nauczycieli akademickich przewidzianych do re
alizacj i programu ksztakenia na kicrunku ,zarz'l_dzanie i marketing" brak 
os6b o odpowiednim doro bku naukowym i doswiadczeniu zawodowym 
w dzicdzinie marketingu. Rozpatrzenie drugiego wniosku przelo:i:ono 
na nast~pne posiedzenic. Zaopiniowano natomiast pozytywnie wniosek 
Wyzszej Szkoly Zarz'l_dzania i Finans6wwe Wroc!awiu o uruchomienie 
studi6w na kierunku ,finanse i bankowosc". 
Nast~pne posiedzenie Rady Gl6wncj zaplanowano na 20 marca br. 

Relacjf przygotowal prof. Andrzej Halas 

Zaj~cia nadprogramowe towarem deficvtowvm 

Nocna fala 
Politechnika Wroc!awska cicszy si~ szczeg6lnym zaintcresowaniem 

medi6w. Ledwie zakonczyla si~ fala artykul6w prczcntuj'l_cych protest 
KUSS, prasa, radio i telewizja zaj~ly si~ ci~zkim loscm student6w za
pisuj'l_cych si~ na wybieralnc przcdmioty z oferty og6lnouczelnianej. 
Przcscigano si~ w doniesieniach, kt6re cz~sto by!y r6wnic nicrzeczowe, 
co nieprawdziwe. Jak m6wi'l_znawcy problemu, szczeg6lnic daleko na 
tym polu posun~la si~ Telcwizja Dolnosl<~.ska. Donoszona o Humic 1500 
os6b czekajl.\.cych w kolejce, przemocy pracownik6wwobec student6w, 
cytowano (?) wulgarne sformulowania oczekuj'l_cych student6w. Wyj'l_t
kowo rzeczow'l_ ocen'l_ wyr6znilo si'< ,Siowo Polskie" (artykul red. 
C.Kaszewskiego ). 

.. Chyba tylko CNN nie zaszczycilo nas tej nocy swojq obecnosciq. "
powiedzia! kierownik Studium WF i Sportu, mgr Jerzy Biezunski. Tym
czasem,jak twierdz<~.pracownicy SWFiS, kolejek w nocy w!asciwie nie 
bylo. Jezeli ktos przychodzil, dostawa! numerek i szedl spac. Postawio
ny przez student6w namiot nalczy raczej uznac za przejaw nadmiaru 
mlodziet'lczej energii. Ci, kt6rzy wstali przed switem, mogli dzi~ki go
dzinom rcktorskim odpocz'l_c. 

Prawd'l_jest, ze zapisy, kt6re S<t bczposredni<t konsekwencj<~. wprowa
dzcnia wyj'l_tkowo szcrokiej ofertywybicralnych przedmiot6w, wyzwa
laj'l_potrzcb~ konkurowania o jak najlepsze, najatrakcyjniejsze zaj~cia. 
Nic chodzi tu przy tym wyl<~.cznie o walory edukacyjne. Poszukiwanc Sl.\. 
dogodne tcrminy zaj~c, zwlaszcza przypadaj'l_ce w srodku tygodnia(kazdy 
chce przedlu:i:yc weekend) i najlepiej rano lub nie koliduj'l_ce z prac1.1. 
zarobkow<\.. Cenieni S'l. !agodni nauczyciele akademiccy. Oczywiscie ka:i:
dy ma swoje priorytety; chce uczyc si~ tego, a nie innego j~zyka i woli 

Studium WFiS- drugi dzieti zapisow 

9 

np. ten is od szermierki. Tujednak napotyka si~ na nieuniknion1.1. barier~ 
podazy i popytu. Nasze niedoinwestowane szkolnictwo wyzsze nie moi:e 
dac zbyt wiele. Nie moi:e zaoferowac wszystkim studentom wymarzo
nych zaj~c. Powstaje jednak pytanie, czy w imi~ r6wnych szans nalei:y 
wszystkim serwowac jeden rodzaj rekreacji lub lektorat z wybranego 
losowo j~zyka na zunifikowanym poziomie? Pozostaje wi~c zastanowic 
si~, jaka jest rzeczywistosc oraz rozwazyc, czy Sl.\.lepsze rozwi1.1.zania. 
Troch~ historii 
Pocz1.1.tki zapis6w na przedmioty wybieralne si~gaj11. niepamicttnych ( dla 

przeci~tnego studenta) czas6w sprzed 6,5 lat. Dotyczyly jedynie wybo
ru zajctc z wfi prowadzono je tradycyjnie, tzn. przez wpisywanie si~ na 
listy. W tym czasie pozostale przedmioty byly odg6rnie przypisywane 
studentom przez dziekan6w. Nast~pnie rozszcrzono mozliwosci wybo
ru na zaj~cia zj((zyk6w obcych Uctzyk, poziom). Wreszcie przedstawio
no studentom ofert« 4 grup przedmiot6w: wf. j((zyk6w obcych, przedmio
t6w humanistyczno-menadzerskich i informatycznych, z kt6rej mog'l_ 
wybierac wszyscy, niezale:i:nie od wydzialu i roku studi6w (z ogranicze
niami dla I roku). 

Problemy 
Co zrobic jednak, jezeli w tym roku jest modna wspinaczka skalkowa 

i wszyscy chcieliby zapisac si~ wlasnic tam? Oto problem, kt6ry stoi 
przed wladzami. D<~.:i:Y sict do maksymalnego usprawnienia proccdur 
zapis6w. Wbrew temu, co napisala Gazeta Robotnicza, zrobiono wiele 
dla rozladowania Hok6w. Zapisy odbywaly sict w kilku r6znych miej
scach: 

I rok zapisywal si~ w budynku B-1, 
II rok rozbito na 2 grupy: osoby o nazwiskach zaczynaj<~.cych sif< od A-

N zapisywaly si~ w budynku D-1, zas o nazwiskach P-Z- w D-2, 
III rok zapisywal sict w studium WFiS, 
IV i V rok- w Studium Jf<zyk6w Obcych. 
Na potrzcby zapis6w uruchomiono 34 stanowiska komputcrowe (po 

9 na wf i j~zyki obce, II na przedmioty humanistyczno-menadi:erskic 
i 5 na przedmioty informatyczne). 

Zaanga:i:owano pracownik6w SWFiS do nadzorowania punkt6w reje
stracyjnych. Czuwali oni juz podczas nocy poprzedzaj11.cej zapisy, roz
dawali zbierajll.cym si~ studentom numerki (w ka:i:dym budynku inncgo 
koloru), przczornie wypozyczyli tei: od policji baricrki, kt6re mialy 
przeciwdzia!ac tloczeniu si<:; student6w. 

Oczywiscie rano by! Hok, kai:dy chcia! zapisac si<:;jak najszybciej, ale 
do godz. II kolejki si« skonczyly. Osoby, kt6re przychodzily p6zniej 
lub nast~pnego dnia, nie sta!y w kolejce, ale musialy pogodzic si~ z 
mniejsz<~.liczbl.\. oferowanych zaj~c. 

Po zapisach 
Zapytalismy pana mgr inz. Piotra Cysewskiego, informatyka zajmu

j1.1.cego si~ od pocz<~.tku wprowadzaniem komputeryzacji zapis6w,jakie 
bylo tempo rejestracj i student6w. Okazuje si~, :i:e w okresie najwi~ksze
go tloku srednia szybkosc zapis6w najednym stanowisku wynosi!a okolo 
80 opcracji na godzin<:;. Najwi~kszy popyt by! naj~zyki obce. Oferta w 
tym zakresie, choc znacznie szersza nii: niegdys, zwlaszcza pod wzgl<:;
dem zr6znicowania poziom6w, nie zadowala student6w. Poszukiwane 
Sl.\. tei: drogie zaj~cia sportowe. S1.1. one prowadzone w ma!ych grupach. 
Decyduje tu wi~c aspekt ekonomiczny. Na zaj<:;cia z tenisa lub z j((zyka 
angielskiego mozna oczywiscie zapisac si~ prywatnie, ale jest to kosztowe. 

Prorektor ds. Dydaktyki prof. L.Jacak powiedzial, i:e spos6b zapis6w 
wymaga udoskonalenia i ze nalezaloby odejsc od systemu pelnej wybie
ralnosci w kierunku rozwi11.zan losowych. Pytani studenci najczf<Sciej 
nie Sl\. chcttni takim rozwi1.1.zaniom. Wol'l. brae los w swoje r<:;ce. Potwicr
dza to tei: ankieta przeprowadzona przez pracownik6w SWFiS. 

Moze istnieje jakas ,trzecia droga" mi<:;dzy Scyll'l.administracyjnego 
przydzielania i Charybd<ti:ycia kolejkowego? Pan mgr Piotr Cysewski 
jest zdania, ze moi:na opracowac system zapis6w, kt6ry kai:demu stu
dentowi przynajmniej raz w ci'l.8u studi6w zagwarantuje znalczienie si<:; 
na pocz11.tku kolejki. Czy jest to skuteczne rozwi<~.zanie, pokai:11.kolejne 
zapisy. A maze studenci opracuj<~. wlasne rozwi1.1.zania? Dot<~.d Samorz11.d 
Studencki akceptowal obecny system. 

A tak wygl11.daly w liczbach zapisy w pierwszym dniu: 

Przedmiot ilosc oferow. miejsc suma zapis. student6w zapisano do godz. 9 zajQto miejsc 
WF 4460 3108 1164 (25%) 3174 
J. obce 3456 2790 1240 (36%) 2928 
Hum-menadi:. 3552 2664 797 (16%) 3552 
Informatyka 1086 848 192 (17%) 765 

(mk) 
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INFORMACJE DZIALU NAUKI 

Zaproszenie 
do Agencji T ... 

Ustawa z 12 kwietnia 1996 (Dz.U. nr 74, poz. 352) stworzyla 
podstaw~ prawnlt powolywania Agencji Techniki i Technologii. 
RozporZltdzenie Ministra Przemyslu i Handlu z 27 sierpnia 1996 r. 
(Dz. U. nr 108 z 12 wrzesnia 1996 r. poz. S 19) okresla zakres dzia
lania i mozliwosci realizacji statutowych cel6w tych agencji . 

Agencje Techniki i Technologii dzialajlt na rzecz realizacji zalo
zen i program6w polityki panstwa w dziedzinie wykorzystania no
wych technik i technologii. Gl6wne kierunki dzialania to: 

• promowanie i wspomaganie wdrozen, 
• komercjalizacja wynik6w badan stosowanych, 
• udzial w realizacji strategicznych program6w rzltdowych obej 

mujltcych rozw6j lub wykorzystanie nowych technologii, 
• opracowywanie propozycji rozwiltzan pobudzajltcych innowacyj

nose w dzialalnosci podmiot6w gospodarczych. 

Agencja prowadzi dzialalnose o charakterze informacyjnym, inspi
rujltcym, doradczym i promocyjnym r6znego typuorazdzialania majltce 
na celu finansowe wsparcie wdratania nowoczesnych technik i tech
nologii. Pomoc finansowa ze strony agencji dotyczye moze koszt6w 
wdrozenia produkcji nowych wyrob6w lub nowych technologii. 

Agencja moze udzielae inwestorom pomocy na sfinansowanie prac 
wdrozeniowych w okresie poprzedzajltcym uruchomienie produk
cji, np. na przygotowanie dokumentacji technicznej lub technolo
gicznej, opracowanie projekt6w norm, na wykonanie prototypu prze
myslowego Jub na wykonanie pr6bnej serii wyrobu. 

Z wnioskiem o pozyczk~ na finansowanie takich przedsi~wzi~e moze 
wyst::uJie zar6wno osoba prawna jak fizyczna. Wnioskodawca powi
nien zapewnie minimum 60% koszt6w przedsi~wzi~cia, zas pozyczka . 
nie moze przekroczye 40% tych koszt6w oraz kwoty 1 min zl. Opro
centowanie pozyczki wyniesie 0,5 stopykredytu lombard owego NBP. 
Splata rat i odsetek moze nast<\l)ie po uruchomieniu produkcji - kon
kretne warunki okre5la umowa, jednakze okres karencji nie moze 
przekroczye2Iat. (W okresie karencji odsetki nie Sltkapitalizowane.) 
Okres splaty pozyczki nie moze przekraczae S I at od daty wyplaty. 

Agencja moze udzielae pomocy w uzyskaniu srodk6w finansowych 
na zakup licencji, zakup i montaz maszyn i urzltdzen, prace budow
lane niezb~dne dla wprowadzenia innowacji i prace wdrozeniowe. 

Agencja moze udzielie por~czenia splaty potyczki lub kredytu, wraz 
z odsetkami, na wniosek zlozony przez pozyczko/kredytobiorc~ za 
posrednictwem banku udzielajltcego pozyczki/kredytu. Wniosek o 
udzielenie por~czenia powinien zawierae szereg danych (informa
cj~ o pozyczkobiorcy, opis jego sytuacji finansowej, analiz~ wyko
nalnosci przedsi~wzi~cia itd.) Jednym z warunk6w udzielenia por~
czenia jest ustanowienie zabezpieczenia por~czenia. 

Agencja moze udzielae doplat do oprocentowania pozyczek i kre
dyt6w udzielanych przez banki, przeznaczonych na finansowanie 
wymienionych przedsi~wzi~e. Wymaga to zawarcia umowy tr6jstron
nej z bankiem kredyto/pozyczkobiorclt. 

Agencja rna prawo zastrzec w zawieranych umowach sw6j udzial 
w zyskach powstalych w wyniku udzielenia pozyczek, doplat do 
pozyczek i kredyt6w oraz por~czen. 

STATUT AGENCJI TECHNIKI I TECHNO LOG II 
(na podst. ustawy z 12 kwietnia 1996 i rozporzqdzeniaPrezesa Rady 

Min. z 12 wrze.Snia 1996) 
Agencja moze uzywae skr6tu ATT, zas w wersji angielskiej TA 

(Technology Agency). Organem ATT jest Prezes Agencji, kt6ry kie-

ruje jej dzialalnoscilt i reprezentuje jlt na zewnlttrZ .. 
Prezes rna dw6ch zast~pc6w, kt6rych powoluje i odwoluje Mini

ster Przemyslu i Handlu na wniosek Prezesa Agencji . Kandydat6w 
wylania si~ w drodze konkursu. 

B i uro Agencj i jest aparatem wykonawczym Prezesa Agencj i; sklada 
si~ z S zespol6w: 

• Kierunk6w i Realizacji Program6w Proinnowacyjnych, 
• Informacji i Doradztwa, 
• Ekonomiczno-Finansowy, 
• Prawny, 
• Kontroli Wewn~trznej . 

Organem doradczym i opiniodawczym Prezesa Agencji jest Rada 
Agencji. Jej kadencja trwa 3 lata. 

Agencja prowadzi samodzielnie gospodark~ finansowlt. Realizuje 
ustawowe zadania odpowiednio do zgromadzonych srodk6w finan
sowych. Wysokose zaangazowania finansowego w stosunku do jed
nego podmiotu lub grupy podmiot6w powiltzanych kapitalowo lub 
organizacyjnie nie moze przekroczye 1 5% wysokosci wkladu fun
duszu statuto we go Agencj i, w tym zaangazowania z tytulu por~czen 
- ~0% wysokosci wkladu funduszu statutowego Agencji. 

Zr6dlem przychod6w Agencji Slt: oplaty za uslugi informacyjno
doradcze, odsetki od udzielonych pozyczek, oplaty prowizyjne po
bierane przez Agencj~ z tytulu udzielania por~czenia, udzial w zy
skach podmiot6w zagranicznych (w wyniku um6w dotyczltcych 
wdrozenia innowacji wspieranych przez Agencj~) i inne. 

Agencja moze prowadzie dzialalnose gospodarczlt wylltcznie w 
ramach niezb~dnych do realizacjijej zadan. Dzialalnose jej nie moze 
wykraczae poza zakres okreslony w art.3 ust.1 ustawy, a przedmiot 
dzialalnosci gospodarczej - poza formy okreslone w art.3 ust. 2 i 3 
ustawy. 

Adres Agencji: ul. Krucza 38/42, 00-512 W-wa 

(na podstawie ,Nowatora" nrl/97) 

OPINIA 
Komitetu Badan Naukowych 

dotyczq_ca 
wysokosci wynagrodzen w umowach zawieranych 

w t:amach projektow badawczych 

Komitet Badan Naukowych na posiedzeniu w dniu 20 listopada 
1996 roku przyjltl opini~, ze przy ustalaniu wysoko5ci wynagrodzen 
indywidualnych w umowach o dzielo lub umowach zlecenia zawie
ranych wramach projektu badawczego nalezy brae za podstaw~ dolne 
stawki miesi~cznego wynagrodzenia zasadniczego- ustalane przez 
Ministra Edukacji Narodowej w taryfikatorze wynagrodzen dla pra
cownik6w szk6l wyzszych. Srednia wysokose miesi~cznego wyna
grodzenia wykonawcy jednego projektu badawczego lub suma ta
kich wynagrodzen w kilku projektach w okresie pracy przy realizacji 
projektu (projekt6w) nie powinna przekraczae: 

• 100% dolnej stawki dla asystenta, 
• 75% dolnej stawki dla adiunkta, 
• SO% dolnej stawki dla profesora. 

Wysokose wynagrodzenia z tytulu umowy o prac~ zawartej w celu 
realizacji projektu badawczego powinna bye ustalana na podstawie 
taryfikatora obowiltZUjltcego w jednostce, w kt6rej projektjest rea
lizowany. W przypadku projektu badawczego promotorskiego, 
majltcego na celu wykonanie pracy doktorskiej , kierownik (promo
tor) zglaszajltCY projekt nie powinien pobierae wynagrodzenia. 
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OGtOSZENIE 
Komitetu Badan Naukowych 
W zwia..zku z zapisem ust. 35 zala..cznika do uchwaly nr 17/93 

z dnia 16 czerwca 1993 r. w sprawie kryteri6w i trybu przyznawa
nia srodk6w z budzetu panstwa na sfinansowanie projekt6w ba
dawczych informuje si« , ze wysokosc koszt6w projektu badaw
czego, ponizej kt6rych nie wysyla si« wniosk6w do recenz.ent6w, 
wynosi 10.001 zl . Projektyokosztachdo 10:000zlwla..cz~l~.b«d<t 
recenzowane przez sekcje specjalistyczne 1 zespoly komiSJ 1 Ko
mitetu Badan naukowych. W uzasadnionych przypadkach, na 
wniosek sekcji lub z wlasnej inicjatywy, zesp6l moze jednak 
powolac zewn«trznego recenzenta (recenzent6w) niezaleznie od 
koszt6w projektu. 

Ill Dolnoslq,skie 
Targi Edukacyjne 

Przewodniczqcy 
Komitetu Badati Naukowycll 

Aleksander Luczak 

TARED '97 
W dniach 19 do 22 lutego odbyly si« w Hali Ludowej III Dolno

sla..skie Targi Edukacyjne TARED '97. Patronami honorowymi byli : 
podsekretarz stanu w Kancelarii Prezydenta minister Barbara Labu~ 
da kurator oswiaty we Wroclawiu mgr Grazyna Tomaszewska I 

pr~ewodnicza..cy Kolegium Rektor6w Uczelni Wrodawia i Opola 
prof. Roman Duda. Ze wzgl«du na nieobecnosc min .. L~bud~, ~rof. 
Dudy, jak i zapowiadanej przez or~an~zator6"; ?am W1ce.m1~1st~r 
Grabowskiej z MEN, wszyscy pow1tah z rado~c~a.. f~kt poJaw1e~1a 
si« we wlasnej osobie pani kurator TomaszewskleJ, ktora zapewmla: 
" ... nie jest em duchem kuratora oswiaty!" . . . .. 

Z przyjemnoscia..zawiadamiamy, ze przeds.taw1~1ele Pohte~hmkt 
Wroclawskiej przybyli w komplecie. Obecm byh na otwarc~u tar
g6w: JM Rektor prof. Andrzej Mulak, Prorektor ds. Dydaktyk1 prof. 
Lucjan Jacak. pani mgr Hanna Helman, pani mgr Elzbieta Mazurek 
i pan Andrzej Solecki z Dzialu Nauczania. 

Opr6czreprezentacji Politechniki Wroclawskiejjako c~losci mo:ln~ 
bylo zwiedzic stoiska reklamuja..ce poszczeg6lne wydzta{y Uczel~t. 
Duzym zainteresowaniem cieszyl si<:; informator o naborze na studta 
na Politechnik~. Niekt6re wydzia{y wydrukowaly swoje wlasne fo1-
dery. Szczeg61nie efektowny okazal si~ informator Wydzialu M~
chanicznego wydany w ko1orze i w atrakcyjnej formie graficzneJ . 
Jak powiedziala nam pani Ludmila Mikluch-Duchiewicz, sfinanso
wano go ze srodk6w uzyskanych w wyniku rozliczenia koszt6w 
ostatniej rekrutacji. . . . 

Targi pokaza{y, ze student to to war coraz bardzleJ poszuk1wany. 'W_ 
Hali Ludowej reklamowa{y si« bowiem - opr6cz znanych ucze1m 
wroclawskich- tak:le Politechnika Opolska i uczelnie prywatne, np. 
Wyzsza Szkola Zarza..dzania i Finans6w dzialaja..ca we Wroclawiu. 

Targi cieszy{y si« du:lym zainteresowaniem mlodzie:ly. Licznie przy
bywaja..cy uczniowie interesowali si<:; zar6wno mozliwosciami dosta
nia si« do szk6l ponadpodstawowych jak wyzszych. Najwi~kszym 
powodzeniem cieszyl si« jednak przegla..d sz~olnych ze~J?ol6w .a~
stycznych. Z tego wynika, ze do nast«pneJ rekrutaCJI powmm
smy zaangazowac Ch6r Politechniki, najlepiej pod ch:Vilowo 
zmieniona..nazwa..i ze specjalnym repertuarem. Moze cos w sty
lu TECHNO? (mk) 
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Zaproszenie 

Do Syrii 
Ambasada Syryjskiej Republiki Arabskiej w Warszawie przyslala 

naszej Uczelni informator dotycza..cy 37 TygodniaNa~i, kt6ry o?b«
dzie si« w dniach od 1 do 6 listopada 1997 r. na Umwersytec1e w 
Damaszku w Syrii i b«dzie obejmowal nast<:;puja..ce dziedziny nauki: 

1. nauki podstawowe, 
2. nauki ro1nicze i weterynaryjne, 
3. nauki medyczne, 
4 . nauki farmaceutyczne, 
4. nauki stomato1ogiczne, 
6. architektur~, 
7. inzynieri~ l~tdow~t, 
8. mechanik~, elektrotechnik~, elektronik~ i chemi~ , 
9. nauki ekonomiczne. 
Warunki uczestnictwa sa.. opisane w w/w informatorze, kt6ry jest 

dost~pny w Dziale Nauki. • 

Wiesci 
z Przychodni 
przy ul. Wittiga. 
Z inicjatywy Przedstawicielstwa Pracowniczego PWr w dniu 6 

stycznia 1997 r. odbylo si« spotkanie KierownictwaPrzych?~ni przy 
ul. Wittiga z Szefami Zwia..zk6w Zawodowych, Przedstaw1c1elstwa 
Pracowniczego PWr, Zakladu Uslug Socjalnych i Zespolu ds . Wa
runk6w Pracy PPPWr. 

Celem spotkania byla analiza skarg pacjent6w i pr6ba usuni«cia 
sygnalizowanych trudnosci. Uzgodniono nast«puja..ce sprawy : 

1) do Iekarzy, zar6wno internist6w jak i stomatolog~w ob~~ia..zuje 
ko1ejnos6 (godzina przyj«cia), wyznaczona przy reJestracJL Oczy
wiscie b«d<t i musza.. bye tolerowane r6zne "poslizgi" czasowe, 
wynikaja..ce z waznych przyczyn, natomiast mozna nie zgodzic 
si« na ustalanie kolejnosci wejscia do gabinetu na podstawie 
kolejnosci przyjscia pod gabinet lekarski. W wypadku wa..tpliwo
sci, pacjent rna prawo Z<\_dac sprawdzenia i ustalenia prawidlowej 
kolejnosci przez urz«duja..ca.. rejestratork«, 

2) do kontynuacji leczenia stomatologicznego ( dokonczenie lecze
nia z«ba), pacjenci bt<da..zapisywac si« w rejestracji, na podstawie 
pismennego zlecenia przez lekarza, z adnotacja.. "kontynuacja". 
W zaleznosci od decyzji lekarza pacjent moze otrzymac zlece
nie bez slowa "kontynuacja" upowazniaja..ce do rejestracji w dru
giej kolejnosci w miar« wolnych miejsc. 

3) na wypelnienie z material6w odplatnyc~. udzielona jest 6 m~e
si«czna gwarancja. W wypadku reklamaCJI z powodu wypadm«
cia plomby, bezplatnie wykonywane jest ponowne wypelnienie 
Iub tez zwracane sa..pienia..dze, w sytuacji gdy uzycie tych mate
rial6w jest niecelowe. Przy reklamacji nale:ly okazac dow6d oplaty, 
zatem dokumenty te nalezy przechowywac przynajmniej przez 
p6l roku, 

4) w najblizszym czasie personel przychodni zostanie wyposazony 
w plakietki indentyfikacyjne z imieniem, nazwiskiem, tytulem i 
stanowiskiem, 

5) przypominam telefony do rejestracji: 72- 95- 79 lub 48- 54-
11 Iub 48-24- 51 wew. 37 (centrala czynna w godz. 815 - 15°0). 

Rejestracja te1efoniczna od godz. 730 • 

Za Zesp6l ds. Warunk6w Pracy PPPWr 
Ryszard Godyti 
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KSI.L\ZKI, ktore polecamy ... 

OFICYNA 
WYDAWNICZA 
POLITECHNIKI WROCtAWSKIEJ 

zaprasza do ksi~garni: 

nr 87 

Romuald, 
Mariusz 
tuczynski 

1. Chemia dla rolnictwa. Nauka, przemysl, ckologia, marke
ting. XXII i XXIIT Seminarium Naukowo-Techniczne, 1996, 
s.424, zl 15,00 

Zflfl1kl I jlfllfltt DtJI!!t;Jtl Sllfskfl 

Stilt{)' I P"'Jtfrzt Sllitcklt 
Oficyna Wydawnicza Politechniki Wrodawskiej 

Cena (promoeyjna): 25,- zl 

2. Felba Jan, Wytwarzanie i pomiary wiq_zki elektronowej o du
zej g~stosci mocy, 1996, s.l32, zl 8,00 

3. Geometria wykreslna i grafika inzynierska, Zeszyt Nr 2, 
Mi~dzyuczelniane CzaSopismo Naukowc, 1996, s.94, zl 
6,50 

4. Gronowicz A., Miller S., Twarog W., Teoria rnaszyn i me
chanizrnow. Zestaw problern6w analizy i projektowania, 
1996, s.218, zl 13,00 

5. Infrastruktura podziernna rniast. VI konferencja naukowo-
techniczna, 1996, s.276, zl15,00 

[f] 
rezentowana publikacja au- 6. Jacak L., Radosz A., Materia i rnaterialy, 1996, s.128, 
torstwa absolwenta Uniwer- zl 8,00 
sytetu Wroclawskiego, histo- 7. Kaczmarek R., Kompozyty wl6kniste otrzymywanc przez 

rykaspecjalizujq_cegosi~wproblema- natryskiwanie plazmowe, 1996, s.96, zl6,00 
tycdlq_skiej,jestpierwszq_zcykluprac 8. Kowal A.L., Mackiewicz J., Swiderska-Br6z M., Podstawy 
qpisujq_cych zamki i palace Dolnego projektowe system6w oczyszczania wod (Wyd.II poprawio-
Slq_ska. Ze wzgl~du nato, ze tereny te, ) 1996 218 ' 14 00 
l 

· k · · ne , , s. , z, , 
ezq_cenapogramczuczes o-merntec- 9. Misiewicz J., Podstawy optyki ciala stalego, 1996, s.l46, zl 

ko-polskim, cz~sto zmienialy gran ice, 
autor mial pewne wq_tpliwosci co do 8,00 
zakresu, jaki ma objq_c ta publikacja. Zdecydowal si~ ostatecznie 10. Podbielska H., Metody optyczne w fizycc srodowiska, 
na omowienie obiekt6w z terenu dzisiejszych wojew6dztw: jele- 1996, s.l22, zl. 8,00 
niog6rskiego, legnickiego, walbrzyskiego, wroc1awskiego i cz~sci II. Systemy czasu rzeczywistego '96. Materialy Konferencyjne 
poludniowej zielonog6rskieg9. W ten sposob znalazly si~ tu ob- III Konferencji Systemow Czasu Rzcczywistego, 1996, 
szary wczesniej do Dolncgo Slq_ska nie nalezq_ce. s.256, zl 14,00 

Publikacja ukaie si~ w polskiej i niemieckiej wersji j~zykowej. 12. Radomyski B., Pniak B., Kubacki A., Marcinkowski M., 
Wyb6r materialu faktograficznego i fotograficznego jest bardzo Radwan W., Wlasciwosci powierzchniowe modyfikowanych 

atrakcyjny, choc w ksiq_zce mogly si~ r6wniez znalezc inne opisy rafineryjnych katalizator6w platynowych, 1996, s.ll8, zl 5,00 
zamk6w i palac6w, cz~sto nie mniej interesujq_cych od opisywa- 13. Systemy i technologic informatyczne w badaniach i prakty-
nych. Wybra~o takie_obie~ty, kt_6re sw_ojq_architekturq_lub dzieja · f' Ito ce (red. F.W. Przystupa), 1996, s.184, zl I 0,50 
na tJ:wale zwtq_zaly st~ ~e ~lq_sktm kraJobra~em ~ul~urowym. Ct~ Trzaska H., Pomiary pol elektrornagnetycznych do cel6w 
tcl~tcy mo~q_ zapoznac st~. tyrn razem z htston~ 1 wyglq_den ~~~b e~ chrony pracy i ochrony srodowiska, 1996, s.l34, zl5,00 
obtekt6w htstorycznych. N tekt6re z mch (np. Kstq_z) sq_ w dob ~ G 0 oe ~ Zarys metod i technik badawczych w planowaniu prze-
stanie, inne - w ruinie. Stan zachowania opisanych obiekt6 :;.t ~ t ( d E B " k') 1996 136 !9 00 
sytuacja formalno-prawna dotyczq_ p6znej wiosny i lata 1996 r. >0 • -4 ~ 8 

rzennym re · · agms 
1 

' • 
5

• • z ' 
Calosc cyklu sklada si~ z pi~ciu tom6w: 
-Sudety i Przedg6rze Sudeckie, 
- Przedg6rze Sudeckie i Nizina Slq_ska- cz~sc wschodnia, 
- Pog6rze Izerskie i Pog6rze Kaczawskic- cz~sc polnocna, Nizina 

Slq_ska- cz~sc zachodnia. 
- Okolice Wroclawia (w druku), 
- Wal Zielonogorski, Wal T·zebnicki i Kotlina Milicka. 

Ksi'l.Zk'e kupi
lisrny po cenie 
promocyjnej. 

Jestesmy zda
nia, ze jest to 
swietny prezent, 
jak i przewodnik 
na weekendowe 
wyjazdy. -Pani MariaLyko. 

11 pe/niqca do 11 
II! lutego funkcj~ 

dyrektora Oficy
ny Wydawniczej 
PW1; przedsta
wia naszym Czy
telnikom swojq 
ostatniq publi
kacj~ i c6reczkfi 
slqc poiegnalny 
u5:miech. 
Dzi~kujemy. 

Samotycie 

Jed en z czlonk6w Senatu PWr wypowiedzial si~ krytycznic w 
sprawie studenckiej akcj i protestacyjnej: 

- W naszym laboratorium przez kilka dni lczala studentka. 
Wszyscy .ill. omijali. Nikt si~ nie intcresowal. W koncu zostala 
zutylizowana .. 

Pozostali uezestnicy posiedzenia zacz~li okazywac zaniepo
kojenie: 

- Lezala? Studentka? Nikt si~ nie interesowal?- pytali zdzi
wieni.- Jaka studentka? 

-No, ,Studentka"! 
P.S. Utylizacji ,Studentki" dokonaly sprz'l.taczki. 
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